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Protokół nr XXIII/2020 
z XXIII Sesji Rady Miasta i Gminy Wysoka 

z dnia 30 czerwca 2020 r. 

 

 

 

Ad. 1. Otwarcie sesji 

Wypowiedz utrwalona na  nagraniu w czasie od  00:01:04 do 00:01:25 

Przewodniczący Rady Henryk Stańczyk otworzył  XXIII Sesję Rady Miasta i Gminy Wysoka. 

Obrady rozpoczęto o godz. 14:00, w sali narad Urzędu Miasta i Gminy w Wysokiej.  

Przewodniczący Rady Henryk Stańczyk na wstępie zwrócił się z prośbą o przestrzeganie reżimu 

sanitarnego z powodu „koronawirusa”, zachowanie dystansu społecznego, stosowanie maseczek, 

środków dezynfekcyjnych, które są dostępne przy wejściu.  

Wypowiedź utrwalona na nagraniu w czasie od 00:01:26 do 00:02:15 

Przewodniczący Rady Henryk Stańczyk poinformował wszystkich przybyłych na niniejszą Sesję, iż 

zgodnie z art. 20 ust. 1b ustawy z dnia 8 marca 1990 r. o samorządzie gminnym oraz § 43 ust. 2 

Statutu Miasta i Gminy Wysoka, że przebieg Sesji jest transmitowany w internecie  

i utrwalany za pomocą urządzeń  rejestrujących obraz i dźwięk za pośrednictwem programu  

e-Sesja. Nagrania obrad Sesji w tym głosowania elektroniczne Pań i Panów radnych są 

udostępniane w Biuletynie Informacji Publicznej Gminy Wysoka i na stronie internetowej Urzędu 

Miasta i Gminy i w sposób zwyczajowo przyjęty. Ponadto przekazał, iż klauzula informacyjna 

odnosząca się do przetwarzania danych osobowych znajduje się na drzwiach wejściowych na salę 

obrad oraz w Biuletynie Informacji Publicznej w zakładce „Ochrona danych osobowych”.  

W związku z tym zwrócił się do wszystkich obecnych na sali z prośbą o zachowanie przepisów 

dotyczących ochrony danych osobowych podczas wypowiedzi.  

Wypowiedź utrwalona na nagraniu w czasie od 00:02:16 do 00:03:25 

Przewodniczący Rady Henryk Stańczyk powitał radnych i gości. Listy obecności stanowią 

załącznik nr 1, 2, 3 do niniejszego protokołu. Przekazał, żeby w miarę możliwości nie używać 

telefonów komórkowych.  

Ad. 2. Stwierdzenie prawomocności obrad. 

 

Wypowiedź utrwalona na nagraniu w czasie od 00:03:26 do 00:05:15 

Przewodniczący Rady Henryk Stańczyk przekazał, że  stan ustawowy Rady Miasta i Gminy wynosi 

15 radnych, obecnych jest 12 radnych, 3 Radnych jest nieobecnych: Radny Stanisław Grzybowski, 

Radna Magdalena Piszczek, Radna Joanna Siodła. Radni usprawiedliwili swoją nieobecność. 

Stwierdził, iż Rada w dniu dzisiejszym jest władna do podejmowania prawomocnych uchwał  

i spraw wynikających ze Statutu i Gminy Wysoka. 
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Głosowano obecność: 

W posiedzeniu wzięło udział 12 Radnych. 

Obecni: 

1. Jan Ciołek  

2. Emilia Dembińska  

3. Łukasz Dymitruk  

4. Edmund Fonferek  

5. Stanisław Grzybowski  

6. Marek Jóźwina  

7. Beata Kleczka 

8. Krzysztof Kowalski  

9. Ewelina Lewicz  

10. Bartłomiej Noculak  

11. Magdalena Piszczek  

12. Joanna Siodła 

13. Henryk Stańczyk  

14. Paulina Strzałka  

15. Grażyna Wrzaszczak  

Ad. 3. Przedstawienie i przyjęcie porządku obrad. 

 

Wypowiedź utrwalona na nagraniu w czasie od 00:05:16 do 00:05:45 

Przewodniczący Rady Henryk Stańczyk przypominał, że porządek dzisiejszej sesji przekazał 

Paniom i Panom Radnym na aplikacji e-Sesja i jest opublikowany na stronie BIP Gminy  oraz jest 

prezentowany na tablicy projekcyjnej.  Przedstawia się on  następująco:  

1. Otwarcie sesji. 

2. Stwierdzenie prawomocności obrad. 

3. Przedstawienie i przyjęcie porządku obrad. 

4. Wystąpienia gości wg. wcześniejszych ustaleń. 

5. Przedstawienie i prezentacja Raportu o stanie Miasta i Gminy Wysoka za 2019 rok. 

6. Debata nad raportem o stanie gminy: 

a) przedstawienie opinii Przewodniczących Komisji Rady w sprawie rozpatrzenia raportu o stanie 

gminy, 

b) zapytania oraz wystąpienia i dyskusja radnych, 

c) zapytania oraz wystąpienia i dyskusja z udziałem przedstawicieli mieszkańców, 

d) uwagi i wnioski radnych w sprawie rozpatrzenia raportu o stanie gminy. 

7. Podjęcie uchwały w sprawie udzielenia Burmistrzowi Miasta i Gminy Wysoka wotum zaufania. - 

Projekt uchwały nr 1. 

8. Sprawozdanie z wykonania budżetu Miasta i Gminy Wysoka za 2019 rok. 

a) prezentacja i rozpatrzenie sprawozdania finansowego i sprawozdania z wykonania budżetu 

Miasta i Gminy za 2019 r., 

b) przedstawienie opinii Regionalnej Izby Obrachunkowej w Poznaniu o sprawozdaniu z 

wykonania budżetu Miasta i Gminy Wysoka za 2019 r., 

c) przedstawienie opinii Przewodniczących Komisji Rady w sprawie rozpatrzenia sprawozdania 

finansowego i sprawozdania z wykonania budżetu Miasta i Gminy za 2019 r., 
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d) zapytania oraz wystąpienia i dyskusja radnych nad przedstawionym sprawozdaniem finansowym 

i z wykonania budżetu Miasta i Gminy Wysoka za 2019 r., 

e) uwagi i wnioski radnych w sprawie rozpatrzenia sprawozdania finansowego i sprawozdania  

z wykonania budżetu Miasta i Gminy za 2019 r., 

f) podjęcie uchwały w sprawie zatwierdzenia sprawozdania finansowego wraz ze sprawozdaniem  

z wykonania budżetu Miasta i Gminy Wysoka za 2019r. - Projekt uchwały nr 2. 

9. Absolutorium dla Burmistrza Miasta i Gminy Wysoka za 2019 r. 

a) przedstawienie uchwały Komisji Rewizyjnej w sprawie wyrażenia opinii o wykonaniu budżetu 

miasta i gminy Wysoka za 2019 r. oraz wniosku o udzielenie absolutorium Burmistrzowi Miasta  

i Gminy Wysoka za 2019 rok, 

b) przedstawienie opinii Regionalnej Izby Obrachunkowej na temat wniosku Komisji Rewizyjnej 

Rady Miasta i Gminy w sprawie udzielenia absolutorium Burmistrzowi z tytułu wykonania budżetu 

miasta i gminy za 2019 r., 

c) zapytania oraz wystąpienia i dyskusja radnych, 

d) uwagi i wnioski radnych w sprawie udzielenia absolutorium Burmistrzowi z tytułu wykonania 

budżetu miasta i gminy za 2019 r., 

e) głosowanie w sprawie absolutorium wraz z podjęciem uchwały. - Projekt uchwały nr 3. 

10. Podjęcie uchwały w sprawie zmian w budżecie miasta i gminy na 2020 rok. - Projekt uchwały 

nr 4. 

11. Podjęcie uchwały w sprawie zmiany Wieloletniej Prognozy Finansowej Miasta i Gminy 

Wysoka na lata 2020- 2030. - Projekt uchwały nr 5. 

12. Podjęcie uchwały w sprawie wyrażenia zgody na nabycie do gminnego zasobu nieruchomości 

niezabudowanej oznaczonej nr geodezyjnym 573 o pow. 0,0045 ha, położonej w mieście Wysoka. 

13. Podjęcie uchwały w sprawie przystąpienia do sporządzania miejscowego planu 

zagospodarowania przestrzennego miasta Wysoka w rejonie ul. Dworcowej. - Projekt uchwały nr 6. 

14. Podjęcie uchwały w sprawie przekazania petycji Koalicji Polska Wolna od 5G do rozpatrzenia 

według właściwości. - Projekt uchwały nr 7. 

15. Podjęcie uchwały w sprawie przekazania petycji adwokat Renaty Sutor do rozpatrzenia według 

właściwości. - Projekt uchwały nr 8. 

16. Sprawozdanie Burmistrza Miasta i Gminy z działalności między sesjami Rady, w tym z 

wykonania uchwał Rady Miasta i Gminy. 

17. Informacja Przewodniczącego Rady o działaniach podejmowanych w okresie międzysesyjnym. 

18. Udzielenie odpowiedzi na złożone w terminie od ostatniej sesji Rady Miasta i Gminy 

interpelacje, wnioski i zapytania radnych, sołtysów i pozostałych wnioskodawców. 

19. Prezentacja złożonych interpelacji w okresie międzysesyjnym. 

20. Interpelacje i zapytania radnych. 

21. Zapytania i wnioski sołtysów oraz kierowników jednostek organizacyjnych gminy. 

22. Wolne wnioski. 

23. Przyjęcie protokołu z XXII sesji Rady Miasta i Gminy. 

24. Komunikaty Burmistrza oraz informacja o planowanych zamierzeniach do następnej Sesji. 

25. Komunikaty oraz informacje Przewodniczącego Rady Miasta i Gminy. 

26. Zakończenie obrad i zamknięcie XXIII sesji Rady Miasta i Gminy Wysoka. 

Wypowiedź utrwalona na nagraniu w czasie od 00:06:00 do 00:06:09 

Przewodniczący Rady Henryk Stańczyk zapytał czy są uwagi do porządku posiedzenia ze strony 

radnych. 

Radni nie zgłosili uwag.  

Wypowiedź utrwalona na nagraniu w czasie od 00:06:10 do 00:03:32 
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Burmistrz Miasta i Gminy Artur Kłysz zaproponował do porządku posiedzenia następujące zmiany: 

1) wycofania z porządku obrad pkt 11 - Podjęcie uchwały w sprawie zmiany Wieloletniej 

Prognozy Finansowej Miasta i Gminy Wysoka na lata 2020 – 2030, uzasadnił to tym, że 

zmian finansowych nie przewiduje się,  

2) wycofanie uchwały w sprawie przystąpienia do sporządzenia miejscowego planu 

zagospodarowania przestrzennego ul. Dworcowa, stwierdził, że nastąpił błąd ta uchwała jest 

już podjęta i nie ma potrzeby jej podejmowania,  

3) wprowadzenia dodatkowego projektu uchwały w sprawie wyrażenia zgody na nabycie do 

gminnego zasobu nieruchomości niezabudowanej oznaczonej nr geodezyjnym 573 o pow. 

0,0045 ha, położonej w mieście Wysoka. 

Wypowiedź utrwalona na nagraniu w czasie od 00:07:33 do 00:13:36 

Przewodniczący Rady poddał pod głosowanie porządek obrad. 

Głosowano w sprawie: 
wycofania z porządku obrad pkt 11 - Podjęcie uchwały w sprawie zmiany Wieloletniej Prognozy 

Finansowej Miasta i Gminy Wysoka na lata 2020 - 2030. 

 

Wyniki głosowania 
ZA: 12, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 3 

 

Wyniki imienne: 

ZA (12) 

Jan Ciołek , Emilia Dembińska , Łukasz Dymitruk , Edmund Fonferek , Marek Jóźwina , Beata 

Kleczka, Krzysztof Kowalski , Ewelina Lewicz , Bartłomiej Noculak , Henryk Stańczyk , Paulina 

Strzałka , Grażyna Wrzaszczak.  

NIEOBECNI (3) 

Stanisław Grzybowski , Magdalena Piszczek , Joanna Siodła. 

Wniosek został przyjęty. 

 

Głosowano w sprawie: 
wprowadzenia dodatkowego projektu uchwały w sprawie wyrażenia zgody na nabycie do gminnego 

zasobu nieruchomości niezabudowanej oznaczonej nr geodezyjnym 573 o pow. 0,0045 ha, 

położonej w mieście Wysoka. 

 

Wyniki głosowania 
ZA: 11, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 1, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 3 

 

Wyniki imienne: 

ZA (11) 

Jan Ciołek , Emilia Dembińska , Łukasz Dymitruk , Edmund Fonferek , Beata Kleczka, Krzysztof 

Kowalski , Ewelina Lewicz , Bartłomiej Noculak , Henryk Stańczyk , Paulina Strzałka , Grażyna 

Wrzaszczak  

WSTRZYMUJĘ SIĘ (1) 

Marek Jóźwina  
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NIEOBECNI (3) 

Stanisław Grzybowski , Magdalena Piszczek , Joanna Siodła. 

Wniosek został przyjęty. 

 

Głosowano w sprawie: 
Wycofanie uchwały w sprawie przystąpienia do sporządzenia miejscowego planu 

zagospodarowania przestrzennego ul. Dworcowa.  

 

Wyniki głosowania 
ZA: 12, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 3 

 

Wyniki imienne: 

ZA (12) 

Jan Ciołek , Emilia Dembińska , Łukasz Dymitruk , Edmund Fonferek , Marek Jóźwina , Beata 

Kleczka, Krzysztof Kowalski , Ewelina Lewicz , Bartłomiej Noculak , Henryk Stańczyk , Paulina 

Strzałka , Grażyna Wrzaszczak . 

NIEOBECNI (3) 

Stanisław Grzybowski , Magdalena Piszczek , Joanna Siodła. 

 

Wniosek został przyjęty. 

Głosowano w sprawie: 
przyjęcia porządku obrad wraz z poprawkami.  

 

Wyniki głosowania 
ZA: 12, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 3 

 

Wyniki imienne: 

ZA (12) 

Jan Ciołek , Emilia Dembińska , Łukasz Dymitruk , Edmund Fonferek , Marek Jóźwina , Beata 

Kleczka, Krzysztof Kowalski , Ewelina Lewicz , Bartłomiej Noculak , Henryk Stańczyk , Paulina 

Strzałka , Grażyna Wrzaszczak. 

NIEOBECNI (3) 

Stanisław Grzybowski , Magdalena Piszczek , Joanna Siodła 

 

Porządek posiedzenia  został przyjęty. 

 

4. Wystąpienia gości wg. wcześniejszych ustaleń. 

 

Ad. 5. Przedstawienie i prezentacja Raportu o stanie Miasta i Gminy Wysoka za 2019 rok. 

 

Wypowiedź utrwalona na nagraniu w czasie: od 00:25:35 do 00:27:08 

 

Przewodniczący Rady Henryk Stańczyk  powiedział, że raport  był zamieszczony z Biuletynie 

Informacji Publicznej i w programie e –sesja, mieszkańcy mieli możliwość zgłoszenia swojego 

udziału w debacie nad raportem. Dodał, że raport całościowo był przedstawiany na wspólnych 

posiedzeniach komisji. 
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Wypowiedź utrwalona na nagraniu w czasie od 00:27:09 do 01:08:04 

 

Sekretarz Miasta i Gminy  Halina Borowczyk przedstawiła raport o stanie Miasta i Gminy 

Wysoka za 2019 rok. Poinformowała, że raport został opracowany na podstawie art. 28aa ustawy  

z dnia 8 marca 1990 r. o samorządzie gminnym . Raport stanowi załącznik  nr 4 do  niniejszego 

protokołu. 

Ad. 6. Debata nad raportem o stanie gminy: 

 

a) przedstawienie opinii Przewodniczących Komisji Rady w sprawie rozpatrzenia raportu o 

stanie gminy, 

 

Wypowiedź utrwalona na nagraniu w czasie od 01:08:30 do 01:09:10 

 

W tym punkcie nikt nie zabrał głosu. 

 

b) zapytania oraz wystąpienia i dyskusja radnych, 

 

Wypowiedź utrwalona na nagraniu w czasie od 01:09:15 do 01:31:05 

Przewodniczący Rady Henryk Stańczyk stwierdził, że raporty  takie są również przygotowywane na 

świecie, m.in. przygotowuje raport Burmistrz Londynu, metropolia Nowy York też przygotowuje, 

jednakże tam nie jest to obowiązek ustawowy, jest to dobrowolne, jest możliwość pochwalić się co 

ta metropolia realizowała, a z drugiej strony umożliwia się kontrolę społeczną, że każdy ma 

możliwość oceny tego, każdy może się w tej sprawie wypowiedzieć. Powiedział, że może  

w przyszłym roku pan Burmistrz wykorzysta, żeby to był aktywny dokument, tj. załącznikiem np. 

prezentacja pewnych zadań, np. filmowa. Stwierdził, że jest to dokument korzystny. Dodał, że 

należałoby  się zastanowić, czy ten raport nie powinien być inaczej przedstawiany, żeby można 

było wyciągnąć daleko idące wnioski przez porównanie historyczne, w odniesieniu do lat 2017 -

2019, żeby sobie wypracować sobie stanowisko, w jakim kierunku powinniśmy pójść jako 

samorząd, wyciągnąć refleksję strategiczną, co powinniśmy zmienić lub w jaki sposób, to powinno 

być zasygnalizowane. Dodał, że wiele problemów było przedstawionych tylko należałoby 

wyciągnąć pewne wnioski. Odniósł się do kwestii Programu Rewitalizacji, który został podjęty 

uchwałą Rady, na czas podejmowania programu too było spojrzenie materialne na rewitalizacje. 

Podkreślił, że w tej sferze wykorzystując program rewitalizacji bardzo dużo było zawartych 

przykładów, co do projektów miękkich, a szczególnie przez Ośrodek Pomocy Społecznej, wskazał, 

że jest to bardzo pozytywne co do funkcjonowania działania gminy. Wyraził nadzieję, że  

w projektach twardych przyszłość pokaże, że środki zostaną pozyskane. Przekazał, że w zakresie 

planowania przestrzennego, to z jednej strony  było podane przez panią Sekretarz, że możemy się 

cieszyć, że tak duży procent objęty planowaniem przestrzennym. Dodał, że należy zadać pytanie, 

czemu w przeszłości te plany służyły, czy do końca w całej naszej strategii planowania 

przestrzennego  wykorzystane zostały pewne atuty,  jeżeli spojrzeć na obszar gdzie jeden z planów  

dotyczył lobbowania farm wiatrowych a przy okazji nie załatwił i nie rozwiązał problemów,  to nie 

do końca sporawa została załatwiona. Stwierdził, że ze spraw bieżących w zakresie planu 

przestrzennego  to ma wielki niedosyt, zaproponuje zmianę, ponieważ istotę niektórych spraw nie 

rozwiązujemy. Odniósł się do kwestii mienia komunalnego, powiedział, że z jednej strony możemy 

się cieszyć, że tyle pozyskaliśmy, tyle zamieniliśmy, tyle mamy dochodów, ale te dochody z mienia 

komunalnego maleją, bo już za dużo nie mamy, poza trwałymi umowami, dot., użytkowania 

wieczystego, umów najmu, czy mieszkaniowych związanych z bonifikatami, natomiast jeśli  
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spojrzymy na aspekt racjonalnego gospodarowania mieniem w postaci wykorzystania pustostanów, 

to jest wielki niedosyt, bo są 2 mieszkania jedno w szkole i jedno  w Ośrodku Upowszechniania 

Kultury,   gdzie zostały zwolnione mieszkania i są niewykorzystane, w tym obszarze Pan Burmistrz 

nic szczególnego nie zrobił. Sprawa realizacji projektów, chcemy skorzystać z funduszy 

samorządowych, ale nie możemy, gdyż nie mamy regulacji stanów własnościowych, czy przejętego 

mienia na własność. Poruszył kwestię dróg gminnych. Wyraził zdanie, że w stosunku do całości  

jak mamy 20% uregulowanego stanu to i tak jest dużo. Reszta jest z nieuregulowanym stanem, 

gdzie inwestujemy na gruncie, który nie należy do nas, jest to grunt Skarbu Państwa,  albo jest we 

władaniu, czy uwłaszczymy się na tych gruntach, czas pokaże, stwierdził, że działania Pana 

Burmistrza muszą być  bardziej operatywne. Zaproponował pewne rozwiązanie, mamy ponad 20 ha  

lasu, który jest własnością gminy, z tego nic nie mamy,  nie ma planu urządzania lasu. Zapytał czy 

nie należałoby się zastanowić nad tym, aby tę nieruchomość zamienić na nieruchomości drogowe. 

Czyli Skarb Państwa zdejmuje nieruchomość z mienia komunalnego a my w zamian regulujemy 

drogi, w te które chcielibyśmy w najbliższej  przyszłości inwestować, jest to ca. 22 ha, pożytku nie 

przynoszą, a może byśmy mogli przyspieszyć, stwierdził, że jest to jedno z rozwiązań.  Następną 

sprawę jaką poruszył w swojej wypowiedzi to zasób mieszkaniowy, na remonty, naprawy zostało 

wydane raptem 35-40 tys.  zł., natomiast zarządzanie zasobem to jest kolejne 35 – 45 tys. zł.  

zapytał czy w tej strukturze organizacyjnej winno to być nadal,  stwierdził, że to jest kolejne pytanie 

do pana Burmistrza. Poruszył sprawę strategii w zakresie ochrony środowiska, emisja, powietrze, 

dojazdy do pól jako drogi gruntowe, już w obszarze dofinansowań, były 4 dofinansowania do 

oczyszczalni przydomowych,   w zakresie azbestu, nie możemy powiedzieć, ale tylko 400 zł. Biorąc 

pod uwagę realizację uchwały dot. którymi sprawami zajmuje się Zakład Gospodarki Komunalnej   

mówiąc o infrastrukturze wodno-kanalizacyjnej, to za dużo nie ma wzrostu czy w zakresie 

wodociągowania, czy budowy sieci kanalizacyjnej, ten procent jest nie duży, wiele spraw 

zaplanowanych przesuwa się w czasie i nie są realizowane. Dodał, że nie widzi tutaj aktywnej 

poprawy i nie traktuje w ten sposób, że tą strategię realizujemy w sposób poprawny i właściwy, 

dużo nam w tej strategii brakuje. Powiedział, że rozumie powody i przyczyny ale można zadać 

pytanie, czy nie można inaczej. Zabrał głos w zakresie oświaty. Kierując do pana Burmistrza  

w 2019 r., poza drobnymi sprawami organizacyjnymi, nie mówiąc o arkuszach organizacyjnych,  

w temacie oświaty nic nie zrobiono. Temat oświaty jest nie rozwiązany, jest przerost kadrowy to 

nie ulega wątpliwości,  ilość uczniów w oddziałach jest bardzo niska, wątpliwa jest też organizacja 

szkół na terenie gminy. Jest to temat na pewno do rozwiązania. Stwierdził, że na przyszłość dobrze 

by było, żeby pewne elementy natury statystycznej, np., że zadłużenie naszej gminy na osobę jest 

tyle i tyle, czy po stronie dochodów, czy po stronie długu, bo to daje obraz. Czy realizacja zadań,  

z naszych środków na osobę mamy tyle, ze środków zewnętrznych tyle i tyle.  Dodał, ze tych 

elementów statystycznych powinno być tyle, żeby porównać się tle innych gmin, bo to wyzwala 

wnioski, refleksje do dalszego działania i do dalszych zamierzeń, które stoją przed nami.  

W podsumowaniu wyraził zdanie, ze temat jest obszerny i  każdy z radnych zapoznał się z nim. 

Podkreślił, że ten dokument powinien służyć mieszkańcom, powinien być dostępnie 

zaprezentowany. Wyraził nadzieję, że zostaną wyciągnięte wnioski i będzie jeszcze 

zmodyfikowany, żeby był jeszcze bardziej czytelny a nie tylko miał wymiar im więcej tym lepiej. 

Stwierdził, ze wkład pracy był i to nie mały,  musi to być podane bardziej przystępnie. Nie zawsze 

podstawa prawna i nie zawsze odesłanie do ustawy ma ta potrzebę.            

Wypowiedź utrwalona na nagraniu w czasie od 01:31:07 do 01:33:26 

Radny Edmund Fonferek  wyraził zdanie, że jest pod wrażeniem tego dokumentu. Stwierdził, że na 

pewno kosztowało to dużo pracy i wysiłku. Raport to jest stwierdzenie faktów  ale brakuje tego co  

z tych faktów wynika, co my chcemy zrobić w tym kierunku.     
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Wypowiedź utrwalona na nagraniu w czasie od 01:31:07 do 01:35:32 

Przewodniczący Rady H. Stańczyk przekazał, że będzie sugerował panu Burmistrzowi pewne 

rozwiązania, aby zmienić ideę, żeby nie był tak usztywniony a z drugiej strony, żeby był 

czytelniejszy bo to dla mieszkańca miałoby być przystępniejsze. 

Wypowiedź utrwalona na nagraniu w czasie od 01:35:33 do 01:36:16 

Radny Krzysztof Kowalski powiedział, że nie chciałby swoją wypowiedzią nikogo obrazić, ale 

stwierdza, że  Komisja była niepotrzebna , trwała 4 godziny i nikt się nie odezwał. Natomiast kto 

miał pytania mógł je zadać, materiał był obszerny dobrze przygotowany, a teraz to samo 

wałkujemy, marnując nasz czas nawzajem. 

Wypowiedź utrwalona na nagraniu w czasie od 01:37:11 do 01:46:56 

Burmistrz Miasta i Gminy Artur  Kłysz powiedział, że w raporcie za 2019 rok zostało 

przedstawione to co w tym raporcie się wydarzyło. Przekazał, że tak doświadczeni samorządowcy 

jak obecni Radni doskonale sobie zdaja sprawę jak gmina wygląda, czy jest dobrze czy jest źle . 

Dodał, że odnosząc to do pytania radnego E. Fonferka. Każdy może sobie jakieś wnioski z tego 

raportu wysnuć. W odniesieniu do danych demograficznych przekazał, że wynika z nich, iż coraz 

więcej osób jest w wieku poprodukcyjnym, wiadomo z czym to się będzie wiązało na przyszłość.  

Stwierdził, że zdaje sobie sprawę na wskazywał pan Przewodniczący tj. odnośnie infrastruktury 

wodno-kanalizacyjnej, którą należy poprawiać, dobudowywać, poprawiać. Wiadomy jest stan 

naszych dróg, na bieżąco tymi drogami jeździmy. Wiemy, w którym kierunku podążać, wnioski 

możemy wyciągnąć sami. Dodał, że nasuwa mu się myśl, czy nie opracować strategii rozwoju 

gminy, żeby był dokument, który pokaże w którą stronę gmina ma pójść,  byłby do dobry dokument 

dla mnie, w którym kierunku podążać, czy w kierunku rozwoju dróg, czy w kierunku rozwoju 

infrastruktury  wodno-kanalizacyjnej, czy idziemy w sport czy w budownictwo mieszkaniowe, czy 

usługi socjalne, gdyż widzimy że społeczeństwo się starzeje, widzimy że klub seniora bardzo 

dobrze funkcjonuje, spełnia swoją rolę i jest jak najbardziej potrzebny. Poruszył sprawę programu 

rewitalizacji dzięki, któremu gmina korzysta z programów socjalnych. Jest on do 2020 r. i nie 

będzie już aktualizowany, zmieniły się przepisy prawne i  musi zostać opracowany na podstawie  

nowych przepisów.  Na dzień dzisiejszy nie przewiduje się żadnych środków   na inwestycje 

związane z infrastrukturą , modernizacją przestrzeni publicznej, a jeżeli będą takie środki to będzie 

potrzebny duży wkład własny gminy. Odniósł się do sprawy planów przestrzennych. Wyraził 

zdanie, że trzeba do nich podchodzić ostrożnie. Mogą w niektórych sytuacjach przeszkadzać, 

przywołał przykład Jeziorek Kosztowskich i sprawy boiska GLKS w Wysokiej. Poruszył sprawę 

mieszkań w budynkach użyteczności publicznej. Powiedział, że te mieszkania przechodzą w trwały 

zarząd Szkoły Podstawowej w Wysokiej. Potwierdził fakt wstrzymania sprawy mieszkania w 

budynku Ośrodka Upowszechniania Kultury. Zapadła decyzja, ze to mieszkanie przejdzie pod 

działanie Ośrodka Upowszechniania Kultury. W dalszej części wypowiedzi powiedział, ze w 

kwestii nabywania dróg do gminnego zasobu komunalnego jest problem, gdyż Wojewoda ciągle 

przesuwa administracyjnie w czasie rozstrzyganie tego. Dodał, że tam gdzie gmina będzie widziała 

potrzebę, będzie się zamieniać gruntami,  np. na terenie osiedla Kościuszki,  było skierowane 

zapytanie do Krajowego Ośrodka Wsparcia Rolnictwa czy wyraża zgodę  na zamianę.               

Wypowiedź utrwalona na nagraniu w czasie od 01:45:07 do 01:50:28 

Radna Emilia Dembińska w odniesieniu do raportu stwierdziła, że wiele rzeczy zostało zrobione, 

ale tez bardzo wiele rzeczy jest niezałatwionych. Odnosząc to do Sołectwa Bądecz stwierdziła, że 
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większość rzeczy nie zostało zrobione. Stwierdziła, że należałoby pamiętać o bieżących 

wieloletnich postulatach.   

Wymieniła następujące sprawy: 1) sprawę wozu strażackiego,  która od początku roku jest 

niezałatwiona, stoi pod wiatą, wyraziła zdanie, że nie jest to dbanie o mienie gminy, 2) 

niezałatwiona sprawa chodników i wymiany gruntów,  3) sprawa ścieżki rowerowej  przy remoncie 

drogi 190 było wprowadzone do budżetu, zostało to przez Pana Burmistrza wycofane,  wyraziła 

zdanie, ze to jest bardzo ważna i strategiczna inwestycja, dodała, że pominie sprawę szkół, to temat 

był wielokrotnie poruszany i nie do końca jest załatwiony, 4) sprawa zamiany gruntów w Sędzińcu, 

była podejmowana uchwała przez Radę, nie ma realizacji, 5) sprawa znaków drogowych, 6) plac 

zabaw, miały być pisma  skierowane do Ministerstwa jest w tym temacie cisza, 7) w Bądeczu na 

osiedlu domków jednorodzinnych co kilka metrów, zapadają się rury,  droga jest ogrodzona, widać 

zapadnięcia się asfaltu, sprawa cały czas nie jest załatwiona,  8) łatanie dziur nie zostało załatwione 

. Skierowała sugestię do pana Burmistrza, że tak jak dba o miasto w różnych kwestiach to żeby 

równie żywo interesował się bardzo ważnymi sprawami poszczególnych sołectw.  

Wypowiedź utrwalona na nagraniu w czasie od 01:50:30 do 01:52:48 

Radny Jan Ciołek stwierdził, że w raporcie o stanie gminy zabrakło  mu jednej rzeczy, nie ma 

informacji czego nie zrealizowano odnośnie wniosków, postulatów mieszkańców, którzy 

wnioskowali co najmniej od roku, albo od kilku lat, jasne , proste oczywiste sprawy, np. 

nierozwiązana sprawa parkowania na ul. Św. Walentego, ul. Strzelecka, parking przed bankiem, 

zapchany samochodami, ul. Słoneczna zakaz zatrzymywania się i postoju, wnioskowaliśmy, żeby 

dopiąć to do końca, ul. Matejki od Dino w kierunku Akacjowej też jest niezałatwiona, parking 

przed Urzędem Miasta i Gminy, półtora, albo 2 lata wnioskujemy o jego oznaczenie, że oprócz tego 

parkingu jest jeszcze drugi parking za Urzędem Miasta i Gminy. 

Innych głosów w dyskusji nie było.                                                                                                 

 

c) zapytania oraz wystąpienia i dyskusja z udziałem przedstawicieli mieszkańców, 

 

Nikt z mieszkańców nie zgłosił się do debaty nad raportem w terminie przewidzianym w ustawie o 

samorządzie gminnym. 

 

d) uwagi i wnioski radnych w sprawie rozpatrzenia raportu o stanie gminy. 

Uwagi Radnych zostało odzwierciedlone w ppkt 6 b. 

 

Ad. 7. Podjęcie uchwały w sprawie udzielenia Burmistrzowi Miasta i Gminy Wysoka wotum 

zaufania. - Projekt uchwały nr 1. 

 

Wypowiedź utrwalona na nagraniu w czasie od 01:53:20 do 01:55:09 

 

Przewodniczący Rady H. Stańczyk odczytał treść projektu uchwały w sprawie udzielenia 

Burmistrzowi Miasta i Gminy Wysoka wotum zaufania.  

Radni nie zgłosili uwag do projektu uchwały. 

 

Głosowano w sprawie: podjęcia uchwały w sprawie udzielenia Burmistrzowi Miasta i Gminy 

Wysoka wotum zaufania. - Projekt uchwały nr 1. 
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Wyniki głosowania 
ZA: 10, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 2, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 3 

 

Wyniki imienne: 

ZA (10) 

Jan Ciołek , Łukasz Dymitruk , Edmund Fonferek , Marek Jóźwina , Beata Kleczka, Krzysztof 

Kowalski , Ewelina Lewicz , Bartłomiej Noculak , Paulina Strzałka , Grażyna Wrzaszczak  

WSTRZYMUJĘ SIĘ (2) 

Emilia Dembińska , Henryk Stańczyk  

NIEOBECNI (3) 

Stanisław Grzybowski , Magdalena Piszczek , Joanna Siodła. 

 

Uchwała została podjęta. Stanowi załącznik do niniejszego protokołu. 

 

Zarządzono 10 min. przerwy. 

 

Ad. 8. Sprawozdanie z wykonania budżetu Miasta i Gminy Wysoka za 2019 rok. 

 

a) prezentacja i rozpatrzenie sprawozdania finansowego i sprawozdania z wykonania budżetu 

Miasta i Gminy za 2019 r., 

 

Wypowiedź utrwalona na nagraniu w czasie od 02:12:57 do 01:20:10 

 

Skarbnik Miasta i Gminy Danuta Sinkiewicz przedstawiła  informację  dot. sprawozdania  

finansowego i   sprawozdania z wykonania budżetu Miasta  i Gminy za 2019 r.  wraz z informacją o 

stanie mienia komunalnego za 2019 rok.  Sprawozdania  stanowią załącznik   do niniejszego 

protokołu. 

 

b) przedstawienie opinii Regionalnej Izby Obrachunkowej w Poznaniu o sprawozdaniu z 

wykonania budżetu Miasta i Gminy Wysoka za 2019 r., 

 

Wypowiedź utrwalona na nagraniu w czasie od 02:20:33 do 02:22:07 

 

Skarbnik Miasta i Gminy Danuta Sinkiewicz poinformowała o treści Uchwały Nr 

SO.0954/4/15/Pi/2020 Składu Orzekającego Regionalnej Izby Obrachunkowej w Poznaniu z dnia  

15.04.2020 r. Przekazała, że Skład Orzekający Regionalnej Izby Obrachunkowej w Poznaniu 

wyraził opinię pozytywną o przedłożonym przez Burmistrza Miasta i Gminy Wysoka sprawozdaniu 

z wykonania budżetu za 2019 rok wraz z informacją o stanie mienia jednostki i objaśnieniami.  

 

Uchwała stanowi załącznik  do niniejszego protokołu. 

Radni nie zgłosili żadnych uwag do przedstawionej opinii. 

 

c) przedstawienie opinii Przewodniczących Komisji Rady w sprawie rozpatrzenia sprawozdania 

finansowego i sprawozdania z wykonania budżetu Miasta i Gminy za 2019 r., 
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W tym punkcie nikt z Przewodniczących komisji  nie zabrał głosu. 

 

d) zapytania oraz wystąpienia i dyskusja radnych nad przedstawionym sprawozdaniem finansowym 

i z wykonania budżetu Miasta i Gminy Wysoka za 2019 r., 

 

Wypowiedź utrwalona na nagraniu w czasie od 02:23:14 do 02:27:15 

 

Przewodniczący Rady Henryk Stańczyk  stwierdził, że to objęło 2019 rok w jego ocenie, mimo, że 

Rada podjęła taką uchwałę to ugody nie były do końca formalno-prawne, roszczenia wykonawcy 

zostały wszystkie uwzględnione, nie pochylono się nad tym, nie było ugody sądowej.  

W odniesieniu do niektórych zakupów powiedział, że ma pewne wątpliwości, co do opracowania 

projektów adaptacji budynku szkolnego na klub dziecięcy – 16.tys. zł., wyraził zdanie, że ten 

wydatek był nieuzasadniony. Następnie projekt remontu szatni, wydano 14 tys. zł. i nie znalazło 

odzwierciedlenia, nie było przedyskutowane na poziomie Rady. W dalszej kolejności projekt 

odwodnienia Jeziorki Kosztowskie, wydatkowano na kwotę 22.140 zł. Dodał, że niezasadnie  

i nieracjonalnie te kwoty były wydatkowane. Było to wydatkowane na koncepcje, gdzie 

rozwiązanie było kwestionowane przez mieszkańców i do dnia dzisiejszego nie zostało wykonane  

i nie rozwiązało problemów mieszkańców, zostało nieracjonalnie wydatkowane bez 

przedyskutowania problemu. Skierował zapytanie do pana Burmistrza odnośnie zakupu programu – 

Biuro Obsługi Interesanta,  czego dot. ten program. 

 

Wypowiedź utrwalona na nagraniu w czasie od 02:27:42 do 02:28:29 

 

Skarbnik Miasta i Gminy Danuta Sinkiewicz odpowiedziała, że to jest jeden z programów, które 

gmina otrzymała bezpłatnie w ramach udziału w projekcie unijnym, on jeszcze w tym roku nie jest 

użytkowany, jest zamiar jego wprowadzenia a dot. informowania wszystkich interesantów odnośnie 

zobowiązań, podatków. 

 

Wypowiedź utrwalona na nagraniu w czasie od 02:28:30 do 02:29:10 

 

Przewodniczący Rady Miasta i Gminy H. Stańczyk  skierował zapytanie  do pana Burmistrza, na co 

została rozdysponowana nadwyżka budżetowa. 

 

Wypowiedź utrwalona na nagraniu w czasie od 02:29 :18 do 02:30:36 

 

Burmistrz Miasta i Gminy Artur Kłysz wyjaśnił, że nadwyżka wynika z wpływu środków unijnych 

do budżetu gminy, są to środki wolne , które są do dyspozycji i które zostały przeznaczone na 

zakup samochodu asenizacyjnego. Nadwyżka budżetowa jest przeznaczana spłatę pożyczek i 

kredytów.  

 

Innych głosów w dyskusji nie było. 

 

Przewodniczący Rady H. Stańczyk zamknął dyskusję w tym punkcie.  

 

e) uwagi i wnioski radnych w sprawie rozpatrzenia sprawozdania finansowego i sprawozdania z 

wykonania budżetu Miasta i Gminy za 2019 r., 

 

Radni nie zabrali głosu w tym punkcie. 
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Przewodniczący Rady H. Stańczyk  zamknął dyskusję w tym punkcie.  

 

f) podjęcie uchwały w sprawie zatwierdzenia sprawozdania finansowego wraz ze sprawozdaniem z 

wykonania budżetu Miasta i Gminy Wysoka za 2019r. - Projekt uchwały nr 2. 

 

 

Przewodniczący Rady H. Stańczyk odczytał treść uchwały w sprawie zatwierdzenia sprawozdania 

finansowego wraz ze sprawozdaniem z wykonania budżetu Miasta i Gminy Wysoka za 2019 r. 

Radni nie zgłosili uwag do projektu uchwały. 

 

Głosowano w sprawie: 
podjęcia uchwały w sprawie zatwierdzenia sprawozdania finansowego wraz ze sprawozdaniem z 

wykonania budżetu Miasta i Gminy Wysoka za 2019r. - Projekt uchwały nr 2. 

 

Wyniki głosowania 
ZA: 11, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 1, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 3 

 

Wyniki imienne: 

ZA (11) 

Jan Ciołek , Emilia Dembińska , Łukasz Dymitruk , Edmund Fonferek , Marek Jóźwina , Beata 

Kleczka, Krzysztof Kowalski , Ewelina Lewicz , Bartłomiej Noculak , Paulina Strzałka , Grażyna 

Wrzaszczak  

WSTRZYMUJĘ SIĘ (1) 

Henryk Stańczyk  

NIEOBECNI (3) 

Stanisław Grzybowski , Magdalena Piszczek , Joanna Siodła 

Uchwała została podjęta i stanowi załącznik do niniejszego protokołu. 

 

Ad. 9. Absolutorium dla Burmistrza Miasta i Gminy Wysoka za 2019 r. 
 

a) przedstawienie uchwały Komisji Rewizyjnej w sprawie wyrażenia opinii o wykonaniu budżetu 

miasta i gminy Wysoka za 2019 r. oraz wniosku o udzielenie absolutorium Burmistrzowi Miasta i 

Gminy Wysoka za 2019 rok, 

 

Wypowiedź utrwalona na nagraniu w czasie od 02:33:34 do 02:30:36 

 

Przewodniczący Komisji Rewizyjnej Jan Ciołek, przedstawił Uchwałę Nr 2/2020 Komisji 

Rewizyjnej Rady Miasta i Gminy Wysoka z dnia 12 maja 2020 r. w sprawie opinii  

o wykonaniu budżetu miasta i gminy za 2019 rok oraz wniosku o udzielenie absolutorium 

Burmistrzowi Miasta i Gminy Wysoka za 2019 r. wraz z uzasadnieniem.  

 

Przewodniczący Komisji Rewizyjnej stwierdził, że w wyniku głosowania Komisja Rewizyjna 

podjęła uchwałę o udzieleniu absolutorium Burmistrzowi Miasta i Gminy Wysoka za 2019 rok  

i wnioskuje do Rady o udzielenie absolutorium Burmistrzowi Miasta i Gminy Wysoka za 2019 rok. 

Uchwała wraz z uzasadnieniem stanowi załącznik do niniejszego protokołu. 

 

Radni nie zgłosili żadnych uwag do przedstawionej uchwały  nr 2/2020  Komisji Rewizyjnej Rady 

Miasta i Gminy.  
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b) przedstawienie opinii Regionalnej Izby Obrachunkowej na temat wniosku Komisji Rewizyjnej 

Rady Miasta i Gminy w sprawie udzielenia absolutorium Burmistrzowi z tytułu wykonania budżetu 

miasta i gminy za 2019 r., 

 

Przewodniczący Komisji Rewizyjnej Jan Ciołek przedstawił Uchwałę Składu Orzekającego 

Regionalnej Izby Obrachunkowej w Poznaniu Nr SO.0955/7/15/Pi/2020  z dnia 25 maja 2020 r.  

w sprawie opinii o wniosku Komisji Rewizyjnej Rady Miasta i Gminy Wysoka o udzielenie  

 

Burmistrzowi Miasta i Gminy Wysoka absolutorium z tytułu wykonania budżetu za 2019 rok. 

Stanowi ona  załącznik do niniejszego protokołu. Skład Orzekający Regionalnej Izby 

Obrachunkowej stwierdza, że przedmiotowy wniosek jest  należycie uzasadniony.  

 

c) zapytania oraz wystąpienia i dyskusja radnych, 

 

Wypowiedź utrwalona na nagraniu w czasie od 02:39 :03 do 02:39:38 

Przewodniczący Rady Henryk Stańczyk stwierdził, że w jego odczuciu wiele spraw nie zostało 

zrealizowanych przez Pana Burmistrza. Natomiast w pewnych kwestiach niezasadne było 

wydatkowanie środków . 

 

d) uwagi i wnioski radnych w sprawie udzielenia absolutorium Burmistrzowi z tytułu wykonania 

budżetu miasta i gminy za 2019 r., 

 

W tym punkcie nikt nie zabrał głosu. 

 

e) głosowanie w sprawie absolutorium wraz z podjęciem uchwały. - Projekt uchwały nr 3. 

 

Przewodniczący Rady odczytał treść uchwały w sprawie udzielenia absolutorium Burmistrzowi 

Miasta i Gminy Wysoka za 2019 rok. 

 

Głosowano w sprawie: 
absolutorium Burmistrzowi Miasta i Gminy za 2019 rok. 

 

Wyniki głosowania 
ZA: 9, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 3, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 3 

 

Wyniki imienne: 

ZA (9) 

Jan Ciołek , Łukasz Dymitruk , Marek Jóźwina , Beata Kleczka, Krzysztof Kowalski , Ewelina 

Lewicz , Bartłomiej Noculak , Paulina Strzałka , Grażyna Wrzaszczak  

WSTRZYMUJĘ SIĘ (3) 

Emilia Dembińska , Edmund Fonferek , Henryk Stańczyk  

NIEOBECNI (3) 

Stanisław Grzybowski , Magdalena Piszczek , Joanna Siodła 

 

Uchwała została podjęta i stanowi załącznik do niniejszego protokołu. 

 

Wypowiedź utrwalona na nagraniu w czasie od 02:42 :25 do 02:43:38 

Przewodniczący Rady H. Stańczyk pogratulował Panu Burmistrzowi z racji udzielenia 

absolutorium. 
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Burmistrz Miasta i Gminy A. Kłysz podziękował za udzielone absolutorium, wyraził zdanie, że to 

jest wspólny cel. Dodał, że może kierunki są rozbieżne.  

 

Ad. 10. Podjęcie uchwały w sprawie zmian w budżecie miasta i gminy na 2020 rok. - Projekt 

uchwały nr 4. 

 

Wypowiedź utrwalona na nagraniu w czasie od 02:43 :42 do 02:45:01 

Skarbnik Miasta i Gminy Danuta Sinkiewicz poinformowała,  że oprócz zmian w budżecie 

przedstawionych na posiedzeniu komisji,  zostały wprowadzone jeszcze dwie zmiany w związku z  

decyzjami  zwiększającymi środki w budżecie z przeznaczeniem na: 

1) przygotowanie i przeprowadzenie wyborów prezydenckich  - 12.700 zł. , dodatkowe 

wydatki rzeczowe 1288 zł.  

2) zadanie wykonanie dokumentacji projektowej – budowa ścieżki pieszo-rowerowej , zmiana 

nazwy na: „Wykonanie dokumentacji projektowej  budowy ścieżek pieszo-rowerowych  

w Wysokiej ” . 

 

Wypowiedź utrwalona na nagraniu w czasie od 02:45:01 do 02:49:41 

 

Burmistrz Miasta i Gminy Artur Kłysz przekazał, że jest otwarty konkurs na budowę ścieżek 

rowerowych , w ramach Pilskiego Obszaru Strategicznej Interwencji , możemy się ubiegać o 

dofinansowanie  na budowę ścieżki.  Została podjęta uchwała o przeznaczeniu 40 tys. zł. na projekt 

budowy ścieżki , miał on Być od ul. Dworcowej do ul. Kościelnej śladem kolejki wąskotorowej, 

obecnie sytuacja wygląda tak , że I odcinek  ul. Dworcowa  do Św. Walentego, jest on w planie 

przestrzennym wpisany, bo będzie tam budowa ścieżki rowerowej . Dodał, że zaproponował 

projektantowi podzielenie odcinka na dwa etapy: I odcinek , który jest w planie przestrzennym, II 

etap od ul. Św. Walentego do ul.  Kościelnej,  zapis w planie przestrzennym jest, że ten teren 

przeznaczony jest na drogę polną dojazdową  do gruntów.  Są obawy, że nie będzie zgody Starosty 

czy Wojewody, jeżeli przekaże to wyżej i potraktuje jako obszar kolejowy , że będzie zgoda na 

budowę tej ścieżki, poza tym całość ma ponad 1 km i  będzie decyzja środowiskowa , są to 

procedury długie w czasie i nie zdążymy , dlatego jest propozycja podziały, że budujemy ścieżki , 

projekt ścieżki rowerowej  od ul. Dworcowej do ul.   Św. Walentego, aby pozostał,  jest to ok. 1 km 

do ul. Akacjowej. Stwierdził, że będziemy walczyć o to, aby ta ścieżka rowerowa powstała . 

Powiedział, że proponuje, aby powstał jeszcze jeden projekt , projekt budowy ścieżki pieszo-

rowerowej  na ul. Akacjowej do ul. Batorego, jest szeroki pas drogowy, jest miejsce.  Dodał, że ma 

obawy, iż proceduralnie możemy nie zdążyć z  budową odcinka śladem kolejki wąskotorowej a 

szkoda byłoby, jeżeli mamy pieniądze gwarantowane żeby  przepadły. 

 

Wypowiedź utrwalona na nagraniu w czasie od 02:50:9 do 02:50:23 

 

Radny Jan Ciołek zapytał co z torowiskiem i co na to miłośnicy kolejki  

 

Wypowiedź utrwalona na nagraniu w czasie od 02:50:24 do 02:52:55 

 

Burmistrz Miasta i Gminy Artur Kłysz odpowiedział, że Towarzystwo Kolejki Wąskotorowej 

będzie protestowało jeśli chodzi o zdjęcie torów i budowę  na torowisku ścieżki rowerowej,  stąd 

cała procedura będzie się przeciągała, projektant twierdzi, że trudno byłoby od ul Dworcowej do ul. 

Św. Walentego zbudować jednocześnie i ścieżkę rowerową i torowisko, to jest bardzo kosztowne 

przedsięwzięcie budowanie nowego nasypu, przekładanie torowiska, ekonomicznie jest to 

nieopłacalne. II odcinek  od Św. Walentego  do ul. Kościelnej tam nie ma nasypu to byłoby łatwiej, 

pobudować ścieżkę rowerowa przy torach, natomiast  stanowiska Towarzystwa jest  bardzo 

sztywne  i nie podlega negocjacjom. 
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Radny Marek Jóźwina  zwolnił się z dalszej części posiedzenia o godz. 17.00.  

Wypowiedź utrwalona na nagraniu w czasie od 02:56:24 do 02:58:04 

 

W dalszej dyskusji nad kwestią budowy ścieżki rowerowej głos zabrali radni: Jan Ciołek, Edmund 

Fonferek. Odpowiedzi udzielił pan Burmistrz Miasta i Gminy A. Kłysz. 

 

Wypowiedź utrwalona na nagraniu w czasie od 02:58:05 do 03:00:35 

Przewodniczący Rady Henryk Stańczyk  stwierdził, że w tej sprawie tak pogłębionego  tematu na 

komisjach nie było.  Dodał, że jest tym zdziwiony. Przekazał, że  kiedy było już zebranie sołectwa 

w Bądeczu, to uprzedzał pana Burmistrza, bo wiem na jakiej podstawie pracuje ten projektant, czy 

on posiada decyzję celu publicznego, czy tylko  ma zlecenie, pracuje 2 m-ce, zostało przeznaczone 

40 tys. zł. Stwierdził, że jest zdziwiony zupełnie innym rozwiązaniem, mówił o uszanowaniu stron.  

 

Wypowiedź utrwalona na nagraniu w czasie od 03:00:36 do 03:04:06 

 

Burmistrz Miasta i Gminy Artur Kłysz  powiedział, że sytuacja była dynamiczna, wcześniejsze 

rozmowy , w  Starostwie Powiatowym, u Konserwatora Zabytków, wszystko potwierdzało, że nie 

będzie żadnych przeszkód przy realizacji inwestycji, obecnie te instytucje wycofują się ze swoich 

wcześniejszych deklaracji. Dodał, że jest miłośnikiem historii, ale powinniśmy iść do przodu 

zachowując tradycje. Chodzi o centrum, gdzie przejeżdżamy przez drogę wojewódzką, drogę 

powiatową, ruch jest coraz większy, kolejka przyjeżdża raz na jakiś czas. Stwierdził, że argumenty, 

iż jest to atrakcja turystyczna  do niego nie docierają. Blokowanie ścieżki rowerowej, która 

łączyłaby Bądecz z Czajczem  przez miasto  w jednym ciągu komunikacyjnym  to jest nie w 

porządku  wobec mieszkańców i  zasługujemy na to, aby ta ścieżka rowerowa powstała. Podkreślił, 

że jest to jego stanowisko i będzie walczył, aby ścieżka rowerowa  śladem kolejki wąskotorowej 

powstała.  

 

Wypowiedź utrwalona na nagraniu w czasie od 03:04:08 do 03:05:34 

 

Przewodniczący Rady Henryk Stańczyk powiedział, czy jak rozumie odcinek od boiska 

sportowego do ul. Św. Walentego , jest po śladzie kolejki wąskotorowej , następny odcinek od ul. 

Walentego  po nasypie , zapytał czy dalej po śladzie kolejki wąskotorowej. 

 

Wypowiedź utrwalona na nagraniu w czasie od 03:04:54  do 03:05:38 

 

Burmistrz Miasta i Gminy A. Kłysz odpowiedział że zgodnie z planem zagospodarowania musimy 

iść w kierunku ul. Akacjowej. 

 

Wypowiedź utrwalona na nagraniu w czasie od 03:05:39  do 03:08:30 

 

Przewodniczący Rady Henryk Stańczyk powiedział,  że sprawa wymaga przeanalizowania    

i rozważenia . Wyraził nadzieje, że pieniądze nie zostaną  straconą.  Wskazane byłoby, aby 

wcześniej rozmawiać.  

 

Wypowiedź utrwalona na nagraniu w czasie od 03:08:30  do 03:11:00 

 

Burmistrz Miasta i Gminy A. Kłysz na  skierowane zapytania udzielił odpowiedzi.  

 

Wypowiedź utrwalona na nagraniu w czasie od 03:11:05  do 03:12:10 
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Radny Łukasz Dymitruk zapytał czy wpłynęły jakieś sprzeciwy od mieszkańców z ODJ i ul. 

Walentego odnośnie budowy ścieżki rowerowej. 

 

Wypowiedź utrwalona na nagraniu w czasie od 03:12:24  do 03:13:20 

 

Burmistrz Miasta i Gminy A. Kłysz  odpowiedział, że na  mieszkańcy ul. Akacjowej oczekują 

tego ciągu pieszo-rowerowego,  również nie wpłynęły żadne protesty jeśli chodzi o kolejkę 

wąskotorową, mieszkańcy też oczekują uporządkowania tego terenu. 

 

Wypowiedź utrwalona na nagraniu w czasie od 03:13:21  do 03:17:28 

 

Przewodniczący Rady Henryk Stańczyk stwierdził, że to jest  dowód na to jak przygotowujemy 

strategiczne dokumenty, odcinek od boiska do ul. Dworcowej, część kolejowa została 

poszatkowana. 

 

Wypowiedź utrwalona na nagraniu w czasie od 03:17:30  do 03:21:41 

 

Przewodniczący Rady poddał pod głosowanie treść projektu uchwały.  

Głosowano w sprawie: 
Podjęcie uchwały w sprawie zmian w budżecie miasta i gminy na 2020 rok. - Projekt uchwały nr 4.  

 

Wyniki głosowania 
ZA: 9, PRZECIW: 1, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 1, BRAK GŁOSU: 1, NIEOBECNI: 3 

 

Wyniki imienne: 

ZA (9) 

Emilia Dembińska , Łukasz Dymitruk , Beata Kleczka, Krzysztof Kowalski , Ewelina Lewicz, 

Bartłomiej Noculak , Henryk Stańczyk , Paulina Strzałka , Grażyna Wrzaszczak.  

PRZECIW (1) 

Edmund Fonferek  

WSTRZYMUJĘ SIĘ (1) 

Jan Ciołek  

BRAK GŁOSU (1) 

Marek Jóźwina  

NIEOBECNI (3) 

Stanisław Grzybowski , Magdalena Piszczek , Joanna Siodła. 

Uchwała nr XXIII/161/2020 została podjęta i stanowi załącznik do niniejszego protokołu. 

 

11. Podjęcie uchwały w sprawie zmiany Wieloletniej Prognozy Finansowej Miasta i Gminy 

Wysoka na lata 2020- 2030. - Projekt uchwały nr 5. (punkt zdjęto z porządku obrad) 

 

Ad. 12. Podjęcie uchwały w sprawie wyrażenia zgody na nabycie do gminnego zasobu 

nieruchomości niezabudowanej oznaczonej nr geodezyjnym 573 o pow. 0,0045 ha, położonej  

w mieście Wysoka. 

 

Wypowiedź utrwalona na nagraniu w czasie od 03:22:44  do 03:24:47 

 

Burmistrz Miasta i Gminy A. Kłysz  przekazał, że sprawa była również omówiona na posiedzeniu 

Komisji. Poinformował, że kiedy była przebudowa ul. Słonecznej , plan zakładał budowę chodnika 

na działce prywatnej. Ówczesny Burmistrz po rozmowie z właścicielem uzyskała zgodę na 

przeprowadzenie inwestycji na terenie prywatnym, deklarując słownie, ze po dokonaniu inwestycji 
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ta działka przez  gminę będzie wykupiona. A do tego czasu zawarł z właścicielem umowę na kwotę 

1200 zł. rocznie. Poinformował, ze po rozmowie z panią radca B. Basara ma jej opinie, że nie ma 

przeciwskazań, żeby do zasobu   Gminy taką działkę nabyć.   

 

Wypowiedź utrwalona na nagraniu w czasie od 03:25:03  do 03:35:58 

Przewodniczący Rady H. Stańczyk przekazał, że właścicielka wystąpiła w dniu 10.03.2015 r. do 

poprzedniego Burmistrza, żeby Urząd tę działkę  wykupił, następnie 7.01.2016  r. zainteresowana 

ponawia wniosek, jest odp. poprzedniego Burmistrza (odp. podpisywała pani Sekretarz),  

w odpowiedzi stwierdza się, że sprawa wymaga szczególnego  sprawdzenia  stanu prawnego 

nieruchomości. Przypomniał, że w 2016 r. złożył ze swej strony interpelacje o uregulowanie stanu 

prawnego wszystkich gruntów. W dalszej części wypowiedzi przytoczył treść korespondencji,  jaka 

była kierowana w tej sprawie. Dodał, że jest zdziwiony tym, że pani mecenas, która uczestniczyła  

w tym wszystkim przez 5 lat, nie podeszło się do tego, gdzie stan prawny się nie zmienił przez ten 

czas.  Powołał się na opinię prawną przygotowaną obecnie przez panią Mecenas i wynika z niej, że 

gmina może z tym obciążeniem przejąć. Wyraził zdanie, że w tej opinii są pewne nieścisłości, 

zgłosił uwagę również do zapisu w uzasadnieniu do uchwały, powinno być odwołanie  do opinii 

prawnej, przywołany numer. 

Wypowiedź utrwalona na nagraniu w czasie od 03:35:59  do 03:36:13 

Radca prawny, Barbara Basara zabrała głos i stwierdziła, że opinia jest przygotowana w sposób 

prawidłowy . 

Wypowiedź utrwalona na nagraniu w czasie od 03:36:15  do 03:39:20 

 

Przewodniczący Rady H. Stańczyk  odczytał treść projektu uchwały.  

Głosowano w sprawie: 
Podjęcie uchwały w sprawie wyrażenia zgody na nabycie do gminnego zasobu nieruchomości 

niezabudowanej oznaczonej nr geodezyjnym 573 o pow. 0,0045 ha, położonej w mieście Wysoka. 

 

Wyniki głosowania 
ZA: 10, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 1, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 4 

 

Wyniki imienne: 

ZA (10) 

Jan Ciołek , Emilia Dembińska , Łukasz Dymitruk , Edmund Fonferek , Beata Kleczka, Krzysztof 

Kowalski , Ewelina Lewicz , Bartłomiej Noculak , Henryk Stańczyk , Grażyna Wrzaszczak  

WSTRZYMUJĘ SIĘ (1) 

Paulina Strzałka  

NIEOBECNI (4) 

Stanisław Grzybowski , Marek Jóźwina , Magdalena Piszczek , Joanna Siodła 

 

Uchwała nr XXIII/162/2020 została podjęta i stanowi załącznik do niniejszego protokołu. 

 

 

13. Podjęcie uchwały w sprawie przystąpienia do sporządzania miejscowego planu 

zagospodarowania przestrzennego miasta Wysoka w rejonie ul. Dworcowej. - Projekt uchwały nr 6. 

(punkt zdjęto z porządku obrad) 
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Ad.14. Podjęcie uchwały w sprawie przekazania petycji Koalicji Polska Wolna od 5G do 

rozpatrzenia według właściwości. - Projekt uchwały nr 7. 

 

Wypowiedź utrwalona na nagraniu w czasie od 03:39:21  do 03:42:49 

Przewodniczący Rady H. Stańczyk  zapytał czy są pytania do projektu  uchwały i czy jest potrzeba 

wyjaśnień.  Podkreślił, że zgodnie z intencją uchwały przekazania petycji  jest do Pana Burmistrza. 

Radni nie mieli zapytań do projektu  uchwały.  

Głosowano w sprawie: 
Podjęcie uchwały w sprawie przekazania petycji Koalicji Polska Wolna od 5G do rozpatrzenia 

według właściwości. - Projekt uchwały nr 7. 

 

Wyniki głosowania 
ZA: 4, PRZECIW: 7, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 4 

 

Wyniki imienne: 

ZA (4) 

Edmund Fonferek , Bartłomiej Noculak , Henryk Stańczyk , Grażyna Wrzaszczak  

PRZECIW (7) 

Jan Ciołek , Emilia Dembińska , Łukasz Dymitruk , Beata Kleczka, Krzysztof Kowalski , Ewelina 

Lewicz , Paulina Strzałka  

NIEOBECNI (4) 

Stanisław Grzybowski , Marek Jóźwina , Magdalena Piszczek , Joanna Siodła 

 

Uchwała nie została podjęta .  

 

Ad. 15. Podjęcie uchwały w sprawie przekazania petycji adwokat Renaty Sutor do 

rozpatrzenia według właściwości. - Projekt uchwały nr 8. 

 

Wypowiedź utrwalona na nagraniu w czasie od 03:42:51  do 03:45:08 

Przewodniczący Rady H. Stańczyk  zapytał czy są pytania do projektu  uchwały. Wskazał, że 

zgodnie z intencją uchwały przekazanie petycji  jest do Pana Burmistrza. 

Radni nie mieli zapytań do projektu  uchwały.  

Przewodniczący Rady H. Stańczyk  odczytał treść  projektu uchwały. 

Głosowano w sprawie: 
Podjęcie uchwały w sprawie przekazania petycji adwokat Renaty Sutor do rozpatrzenia według 

właściwości. - Projekt uchwały nr 8. 

 

Wyniki głosowania 
ZA: 3, PRZECIW: 7, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 1, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 4 

 

Wyniki imienne: 

ZA (3) 

Edmund Fonferek , Henryk Stańczyk , Grażyna Wrzaszczak  

PRZECIW (7) 

Jan Ciołek , Emilia Dembińska , Łukasz Dymitruk , Beata Kleczka, Krzysztof Kowalski , Ewelina 

Lewicz , Paulina Strzałka  
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WSTRZYMUJĘ SIĘ (1) 

Bartłomiej Noculak  

NIEOBECNI (4) 

Stanisław Grzybowski , Marek Jóźwina , Magdalena Piszczek , Joanna Siodła. 

 

Ad. 16. Sprawozdanie Burmistrza Miasta i Gminy z działalności między sesjami Rady, w tym 

z wykonania uchwał Rady Miasta i Gminy. 

 

Sprawozdanie Burmistrza Miasta i Gminy z działalności między sesjami Rady, w tym  

z wykonania uchwał Rady Miasta i Gminy, stanowi załącznik   do niniejszego protokołu. 

Do treści przedstawionego sprawozdania radni skierowali  zapytania. 

 

Wypowiedź utrwalona na nagraniu w czasie od 03:45:46  do 03:46:12 

Radna Emilia Dembińska zapytała odnośnie realizacji projektu  dot. odbioru wyrobów 

zawierających azbest,  czy wszystkie wnioski zostały złożone  będą ujęte w programie i kiedy 

będzie realizacja.  

Wypowiedź utrwalona na nagraniu w czasie od 03:46:22  do 03:47:20 

Burmistrz Miasta i Gminy A. Kłysz przekazał, że wszystkie wnioski, które wpłynęły , zmieszczą 

się w tonażu jaki został przyjęty i można powiedzieć, że są rozpatrzone pozytywnie. Dodał, że  

w ciągu miesiąca azbest będzie pozbierany. 

Ad. 17. Informacja Przewodniczącego Rady o działaniach podejmowanych w okresie 

międzysesyjnym.  
 

Wypowiedź utrwalona na nagraniu w czasie od 03:47:44 do 03:53:13 

Informacja Przewodniczącego Rady o działaniach podejmowanych w okresie międzysesyjnym 

stanowi załącznik nr 11  do niniejszego protokołu. 

Przewodniczący Rady H. Stańczyk  rozszerzył swoją informację i  dodał, że odbyło się spotkanie  

w sprawie obwodnicy północnej. Odbyło się ono na zaproszenia Starosty Pilskiego i Burmistrza 

Łobżenicy. Poinformował o przedstawionej koncepcji budowy tej obwodnicy. Dodał, że wszyscy 

byli za tym, aby podjąć się tego wyzwania i dążyć do opracowania koncepcji i poszukać środki na 

realizację. 

 

 

Ad. 18. Udzielenie odpowiedzi na złożone w terminie od ostatniej sesji Rady Miasta i Gminy 

interpelacje, wnioski i zapytania radnych, sołtysów i pozostałych wnioskodawców. 

 

Wypowiedź utrwalona na nagraniu w czasie od 03:53:15 do 03:53:49 

Przewodniczący Rady H. Stańczyk  stwierdził, że  na odpowiedzi na interpelacje są zamieszczone  

na e-Sesji.   
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Wypowiedź utrwalona na nagraniu w czasie od 03:53:50 do 03:54:37 

Radny Jan Ciołek odniósł się do otrzymanej odpowiedzi na interpelacje dot. postawienia znaku – 

tablicy informacyjnej o masie pojazdów rolniczych powyżej 9 t, powiedział, że ma informację, że 

sprawa została przekazana do Zarządu Dróg Powiatowych, zapytał czy jest planowana konsultacja  

z mieszkańcami w tej sprawie . 

Wypowiedź utrwalona na nagraniu w czasie od 03:54:38 do 03:55:54 

Burmistrz Miasta i Gminy A. Kłysz odpowiedział, że zostało skierowane zapytanie o warunki 

techniczne do PZD, czy ta nośność może być zwiększona, jeżeli  będzie możliwość postawienia 

takiego znaku  i dopuszczenia sprzętu rolniczego  ciężkiego  niż dopuszczalny tonaż, wówczas 

mogą być rozmowy z rolnikami i mieszkańcami. 

Wypowiedź utrwalona na nagraniu w czasie od 03:55:54 do 03:59:10 

Radny Jan Ciołek  zabrał głos jeszcze w tej samej sprawie odnośnie  nieprzestrzegania dotychczas 

przepisów odnośnie tonażu pojazdów jadących tą drogę, jak również w sytuacjach kiedy ta drogą 

jest kierowany ruch pojazdów , gdy ma miejsce wypadek na drodze nr 10. 

Wypowiedź utrwalona na nagraniu w czasie od 03:59:17 do 03:59:34. 

Radny Krzysztof Kowalski zapytał odnośnie planowanej obwodnicy, wyraził zdanie, że będzie 

robił wszystko, żeby mieszkańcy byli przeciwni tej lokalizacji, jeśli chodzi o drogę Akacjową. 

Wypowiedź utrwalona na nagraniu w czasie od 03:59:34  do 04:01:14. 

Przewodniczący Rady H. Stańczyk  stwierdził, że Powiat jest elastyczny i wsłuchuje się w głosy 

środowiska . Odniósł się do kwestii składanych wniosków odnośnie ul. Walentego. Zaapelował  

o przejrzyste i skuteczne działania, aby również powiat w tym zakresie miał jasne kierunki do 

działania. 

Wypowiedź utrwalona na nagraniu w czasie od 04:01:15 do 4:02:10 

Burmistrz Miasta i Gminy A. Kłysz w tej sprawie wskazał, że jest konflikt interesów rolników  

a z drugiej strony mieszkańców ul. Św. Walentego, dodał, że ciężko jest znaleźć złoty środek. 

Ad. 19. Prezentacja złożonych interpelacji w okresie międzysesyjnym. 

 

Wypowiedź utrwalona na nagraniu w czasie od 04:03:30 do 04:03:35 

Przewodniczący Rady H. Stańczyk przekazał, że interpelacje Radnych  wpłynęły w okresie 

międzysesyjnym. 

Ad. 20. Interpelacje i zapytania radnych. 
 

Wypowiedź utrwalona na nagraniu w czasie od 03:40:07 do 03:40:43 

Przewodniczący Rady H. Stańczyk  stwierdził, że  w dniu dzisiejszym żadna interpelacja nie 

wpłynęła. 
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Ad. 21. Zapytania i wnioski sołtysów oraz kierowników jednostek organizacyjnych gminy. 

 

Nie zgłoszono żadnych wniosków. 

Ad. 22. Wolne wnioski. 

 

Wypowiedź utrwalona na nagraniu w czasie od 04:03:56 do 04:04:24 

Radna Emilia Dembińska zapytała w związku z otrzymaną informacją, że w tym roku 

budżetowym również nie zostaną zakupione znaki drogowe dla sołectwa Bądecz , jaka jest ich 

wycena. 

Wypowiedź utrwalona na nagraniu w czasie od 04:04:25 do 04:04:48 

Burmistrz Miasta i Gminy A. Kłysz wyjaśnił, że kwota zakupu wszystkich znaków drogowych  to 

jest kwota 20 tys. zł. , w tym roku na ten cel jest przeznaczonych  8 tys. zł.  pozostaje  kwota 

wyboru lokalizacji, gdzie te znaki umieścić.  

Wypowiedź utrwalona na nagraniu w czasie od 04:04:54 do 04:06:38 

Radna Emilia Dembińska zwróciła się o informacje,  ile przypada  środków na sołectwo  Bądecz. 

Dodała, że sołectwo czeka już 7 lat na te znaki, rozważa, czy w tej sprawie ponownie nie złożyć  

wniosku na sesji o przeznaczenie środków. 

Wypowiedź utrwalona na nagraniu w czasie od 04:06:45 do 04:06:38 

Radna Grażyna Wrzaszczak zapytała,  kiedy będzie  remont drogi w Kostrzynku. 

Wypowiedź utrwalona na nagraniu w czasie od 04:07:00 do 04:08:14 

Burmistrz Miasta i Gminy A. Kłysz odpowiedział, że droga została zrobiona jest to zapewnione 

przez Prezesa PZZ, dodał, że jest również deklaracja partycypacji  z ich strony w budowie 

chodnika.  

Wypowiedź utrwalona na nagraniu w czasie od 04:08:15 do 04:09:40 

Radna Grażyna Wrzaszczak ponowiła prośbę o wycięcie suchych topoli przy drodze Wysoka 

Wielka – Mościska . 

Wypowiedź utrwalona na nagraniu w czasie od 04:09:41 do 04:12:47 

Radny Edmund Fonferek  w swojej wypowiedzi odniósł się do kwestii: 

a) poruszania się sprzętu rolniczego ul. Św. Walentego,  

b) powstania wieży telekomunikacyjnej w Wysokiej, na prywatnym gruncie,  

c) jeziora w Starem, przekazania do Wód Polskich,  

d) petycji Pani Sutor. 
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Wypowiedź utrwalona na nagraniu w czasie od 04:14:32 do 04:15:20 

Radny Krzysztof Kowalski zwrócił się z zapytaniem czy jest możliwość  udostępnienia do wglądu 

Rady  zakres prac z zakresu utrzymania czystości w mieście, ile godzin, wysokość środków,  jaka 

lokalizacja.  Dodał, że dane dotyczyły I półrocza 2020 r. 

Wypowiedź utrwalona na nagraniu w czasie od 04:16:04 do 04:16:41 

Radna Emilia Dembińska zapytała  czy są wydawane decyzje o warunkach zabudowy  

w kontekście farm wiatrowych., czy gmina jest wstrzymana w zakresie rozbudowy mając na 

względzie farmy wiatrowe, wyjaśniła, że pytanie dotyczy i terenu miasta i okolicznych wsi 

Wypowiedź utrwalona na nagraniu w czasie od 04:16:45 do 04:18:09 

Burmistrz Miasta i Gminy A. Kłysz przekazał, że w obowiązującym planie przestrzennym farmy 

wiatrowe są nakreślone, na dzień dzisiejszy jest pewna blokada inwestycji, wówczas warunki 

zabudowy są negatywnie  wydawane, są 2 podmioty , które starają się o budowę farm wiatrowych, 

jeden podmiot niedługo będzie budował wiatraki,  w kierunku Tłukomy – Jeziorki Kosztowskie, 

była mowa na zebraniach wiejskich, że zostanie wywołana uchwala o planach przestrzennych  

w tych miejscowościach, żeby pouzupełniać te luki i tam gdzie mogłaby powstać zabudowa  to 

będzie zaplanowana,  w drugim przypadku jest etap przygotowywania nowego studium. 

Wypowiedź utrwalona na nagraniu w czasie od 04:18:18 do 04:29:19 

Przewodniczący Rady H. Stańczyk powiedział, że pan Burmistrz deklarował na posiedzeniu 

Komisji Urbanistycznej, że będzie opinia prawna w zakresie co w tej kwestii zrobić, do dnia 

dzisiejszego nie za żadnego stanowiska. Odnośnie studium  przekazał, że złoży interpelację, 

ponieważ nie ma informacji czy ono będzie obejmowało obwodnicę czy nie będzie jej obejmowało. 

Stwierdził, że nie otrzymał żadnych materiałów odnośnie farm wiatrowych o jakie się zwracał.   

Zapytał odnośnie ul. Słonecznej , ul. Walentego, parkingu przy banku było spotkanie i chodziło  

o to, aby przygotować porozumienie w części gruntowej, nie wiadomo czy to zostało 

przygotowane, miało tam być zabezpieczenie  dla ewentualnego postoju. Mieszkańcy wyrazili wolę 

odnośnie ul. Słonecznej, na ograniczenie czasowe, miała być zrobiona organizacja ruchu i nie ma 

dwóch znaków.  Przypomniał o swoim wniosku w sprawie przygotowania uchwały w zakresie 

zabytków, interpelacji złożonej w sprawie zabytkowej bramie w Kostrzynku (w sprawie której 

upominają się mieszkańcy).  Zasygnalizował  kwestię nieaktualnego Regulaminu Organizacyjnego 

Urzędu, zatrudnienia osoby ds. inwestycji, zatrudnienia na umowę osoby ds. kolejki wąskotorowej. 

Poruszył kwestię podziału geodezyjnego proponowanego w sołectwo Starem. W dalszej części 

wypowiedzi odniósł się do kwestii planów odnośnie rynku w Wysokiej, w zakresie podziału od 

strony drogi powiatowej i wojewódzkiej, podobnie z podziałem gruntów w Rudnej. Skierował 

zapytanie do Pana Burmistrza, jak wygląda sprawa realizacji sieci wodno-kanalizacyjnej do 

budynku  na ul. Św. Walentego. 

Wypowiedź utrwalona na nagraniu w czasie od 04:29:20 do 04:29:42 

Burmistrz Miasta i Gminy A. Kłysz odpowiedział, że w najbliższym czasie projektant ma 

dostarczyć projekt, ma być realizowany przez Zakład Gospodarki Komunalnej.  

Wypowiedź utrwalona na nagraniu w czasie od 04:29:43 do 04:31:45 
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Radny Edmund Fonferek zwrócił się do pana Burmistrza o spotkanie w Starem w związku ze 

złożoną propozycją, którą negatywnie ocenił. Odnośnie zamiany, człowiek przekazał grunt  

w centrum  ogrodzony, zasadzone drzewka  i wszystko jest nie do końca dopięte, działka jest nie 

podzielona. Stwierdził, że jest to nie do przyjęcia to co pan Burmistrz proponuje.  

Wypowiedź utrwalona na nagraniu w czasie od 04:31:49 do 04:29:19 

Przewodniczący Rady H. Stańczyk nawiązał do spotkania w sprawie  Kostrzynka  

i proponowanych rozwiązań, przypomniał, że była poruszana sprawa gazyfikacji , gdyż ten podmiot 

chce zgazyfikować swój zakład i przy okazji gmina mogłaby się włączyć, zapytał co pan burmistrz 

w tej kwestii zrobił do dnia dzisiejszego. 

Wypowiedź utrwalona na nagraniu w czasie od 04:32:59 do 04:36:02 

Burmistrz Miasta i Gminy A. Kłysz powiedział, że było wysłane pismo, że jesteśmy chętni  do 

zgazyfikowania  wsi Mościska, jak również Wysokiej Małej i Starego, była sugestia, że  jesteśmy 

gotowi podłączyć do gazu świetlice w Mościskach i szkołę podstawową.  Dodał, że przyszła 

sugestia ze strony firmy, że mogą rozpatrywać gazyfikację tych wsi, jeżeli Rada podejmie uchwałę 

o obniżeniu kosztów położenia sieci. 

Ad. 23. Przyjęcie protokołu z XXII sesji Rady Miasta i Gminy. 

 

Wypowiedź utrwalona na nagraniu w czasie od 04:30:52 do 04:31:42 

Protokół nr XXII Sesji Rady z 27.05.2020 r. został wyłożony do wglądu. Radni nie mieli uwag. 

Przewodniczący Rady H. Stańczyk poddał pod głosowanie  przyjęcie protokołu.  

Głosowano w sprawie: 
Przyjęcie protokołu z XXII sesji Rady Miasta i Gminy. 

 

Wyniki głosowania 
ZA: 11, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 4 

 

Wyniki imienne: 

ZA (11) 

Jan Ciołek , Emilia Dembińska , Łukasz Dymitruk , Edmund Fonferek , Beata Kleczka, Krzysztof 

Kowalski , Ewelina Lewicz , Bartłomiej Noculak , Henryk Stańczyk , Paulina Strzałka , Grażyna 

Wrzaszczak  

NIEOBECNI (4) 

Stanisław Grzybowski , Marek Jóźwina , Magdalena Piszczek , Joanna Siodła 

 

Ad. 24. Komunikaty Burmistrza oraz informacja o planowanych zamierzeniach do następnej 

Sesji. 

 

Wypowiedź utrwalona na nagraniu w czasie od 04:31:58 do 04:38:22 

Burmistrz Miasta i Gminy  Artur Kłysz poinformował, że: 

1) 1 lipca przestaje działać kasa w Urzędzie Miasta i Gminy, obsługa będzie się odbywać przez 

Bank Spółdzielczy w Wysokiej, 
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2) przygotowywana jest odpowiedź na petycje dot. funkcjonowania oświaty, 

3) w m-cu lipcu będą spotkania komisji urbanistycznej w sprawie studium i dalszej procedury 

planistycznej. 

 

Ad. 25. Komunikaty oraz informacje Przewodniczącego Rady Miasta i Gminy. 

 

Wypowiedź utrwalona na nagraniu w czasie od 04:38:23 do 04:38:50 

Przewodniczący Rady Miasta i Gminy  Henryk Stańczyk poinformował, że następna sesja Rady 

odbędzie się po uzgodnieniu terminu z Wiceprzewodniczącymi Rady. 

 

Ad. 26. Zakończenie obrad i zamknięcie XXIII sesji Rady Miasta i Gminy Wysoka. 

 

 Wypowiedź utrwalona na nagraniu w czasie od 04:38:58 do 04:40:08 

 

Wobec wyczerpania porządku posiedzenia Przewodniczący Rady Henryk Stańczyk zamknął XXIII  

Sesję Rady Miasta i Gminy Wysoka. Sesja zakończyła się o godz. 18.40 

 

 

 

Przygotowała: 

Wioletta Kołodziej 

Inspektor ds. obsługi Rady 

 
Przygotowano przy pomocy programu eSesja.pl  
 

 

 

 

UWAGA 

Integralną częścią protokołu jest pełna relacja z sesji Rady Miasta i Gminy Wysoka  

na nagraniu audio-video dostępnym na stronie BIP Miasta i Gminy Wysoka: 

http://bip.gminawysoka.pl/?c=643 -  http://transmisja.esesja.pl/wysoka oraz  na stronie 

internetowej Miasta i Gminy Wysoka – Samorządowy Portal Internetowy: 

 https://esesja.tv/transmisje_z_obrad/452/rada-miasta-i-gminy-wysoka.htm 
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